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La sentència del cas de la Mana-
da ha sacsejat la societat. Rebuig
social, indignació... L’impacte ha
estat majúscul. També –i espe-
cialment–  en les entitats i col·lec-
tius feministes, que a banda d’ex-
pressar amb contundència la seva
oposició a la decisió del tribunal es
plantegen quins canvis poden fer
a partir d’ara. Cap on han de fo-
calitzar el seu missatge? Han de va-
riar la seva manera d’actuar? Més
enllà del debat sobre la possible ne-
cessitat de reformar el Codi Penal,
apareixen altres qüestions per
traslladar a l’esfera pública.

Dolores Pulido, del col·lectiu
feminista Ca la Dona, afirma a
aquesta publicació que “replan-

tejar” no sap si és ben bé la pa-
raula, “però sí que s’han de revi-
sar coses”. “De fet, tenim previst
organitzar un espai de reflexió
per decidir cap on ens hem d’en-
caminar”, afegeix. 

L’EDUCACIÓ, CLAU
Pulido posa com a exemple la ne-
cessitat d’insistir en qüestions
que van més enllà de possibles re-
formes legals. “Hi ha d’haver una
formació des d’una perspectiva de
gènere molt més gran, per exem-
ple en el cas dels jutges, on no s’ha
fet mai”, afirma. La integrant de
Ca la Dona també remarca la im-
portància de l’educació escolar i
considera que a tots els cursos “hi
hauria d’haver assignatures sobre
prevenció”. Tot i no focalitzar el
seu discurs en les qüestions legals,
també demana que les lleis con-
templin que “una violació també

es pot produir sense violència ex-
plícita”. 

Una anàlisi molt similar la
fan des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere,
des d’on remarquen que caldrà in-
sistir més en la “coeducació, des
dels infants fins a la sensibilitza-
ció ciutadana”. També posen el fo-
cus en la necessitat d’una “for-
mació especialitzada dels pro-
fessionals”.

EL PERILL DE NO DENUNCIAR
Una de les qüestions de les quals
s’ha tornat a parlar després de la
sentència de la Manada, com ja
havia passat en altres ocasions, és
el perill que dones víctimes d’a-
gressions físiques i sexuals vegin
que denunciar el seu cas pot no
servir-los de gaire. Així ho creuen
des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere,

des d’on diuen que aquesta sen-
tència “pot dissuadir dones de de-
nunciar”. A més, afegeixen que
“diàriament veiem quantitat de
notícies de dones que havien de-
nunciat, fins i tot de vegades tenint
una ordre de protecció, i que aca-
ben assassinades”.

ACOMPANYAMENT 
Més enllà d’aquestes qüestions, des
de l’entitat Hèlia Dones, una as-
sociació de suport a les dones que
pateixen violència de gènere, tam-
bé consideren que la sentència re-
ferma “la necessitat d’un acom-
panyament a les víctimes durant
el seu procés de recuperació i em-
poderament”. Un acompanya-
ment, fet “de dones per a dones”,
on es creï “un espai de seguretat on
les dones no se sentin jutjades, sinó
escoltades i cregudes”. Uns espais,
insisteixen des d’aquest col·lectiu,

que són “fonamentals perquè les
dones es puguin vincular per rebre
acompanyament psicosocial i ju-
rídic, així com altres mesures de
protecció per assolir el ple empo-
derament”. 

NO NOMÉS REFORMES PENALS
Pel que fa a les qüestions més legals,
tant des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere
com des d’Hèlia Dones creuen
que la reforma del Codi Penal és
“necessària”, tot i que afegeixen que
“ja tenim eines jurídiques que vet-
llen pels drets de les dones”. El pro-
blema, consideren, és la interpre-
tació “de classe, patriarcal, sense
formació especialitzada i amb pre-
judicis i estereotips masclistes”
que se’n fa. El que cal, després d’u-
na sentència com la de la Manada,
insisteixen, és “visibilitzar aques-
ta injustícia patriarcal”.

I a partir d’ara què?
» Les entitats feministes demanen canvis, sobretot socials, després de la sentència del cas de la Manada
» Volen més formació a les escoles, una justícia amb perspectiva de gènere i més suport a les víctimes 

Albert Ribas
BARCELONA

El feminisme es planteja cap on ha de focalitzar el seu missatge després de la polèmica sentència de la Manada. Foto: Oscar Murillo/Línia 
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La lupa

per Laura Pelay

El futur del treball que volem
L’any 2019 se celebraran 100 anys de
la creació de l’Organització Interna-
cional del Treball (OIT), una de les
grans estructures de governança
mundial sorgides arran del desastre
de la Primera Guerra Mundial. Per
commemorar aquest centenari, l’or-
ganització ha decidit articular una
consulta tripartida entre governs,
patronals i sindicats sota el títol "El
futur del treball que volem" i que ha
de donar lloc a un document com-
partit que ha de respondre a diferents
preguntes. Guy Rider, director ge-
neral de l’OIT, situava les qüestions
idònies en la inauguració de la con-
sulta estatal a Madrid: D’on sortiran
les feines del futur? Com seran? Hi
haurà feina per a tothom? Viurem
millor?

Potser analitzat en fred
no és el millor moment
per plantejar-se aquestes
qüestions. Una consulta
global en un moment en
què el món es troba en
una cruïlla és complexa.
Algunes societats es troben sortint
d’una crisi galopant que ha deixat
com a llegat més desigualtats i un
rastre de precarietat transgenera-
cional sense precedents. S’ha ins-
tal·lat la quasi certesa empírica que
el futur no serà millor. O si més no
hi ha interès perquè això sigui així.
Però hi ha societats que afronten el
debat amb treball infantil i esclau en
la seva gènesi. Poden respondre un
treballador de Nepal o de Colòmbia
a les preguntes en iguals condicions
que un del Canadà o d’Itàlia? Ro-
tundament, no.

Però tornem a les preguntes:
D’on sortiran les feines del futur?
Segurament a Europa ens enfron-
tarem a una paradoxa: la tecnologia
anirà destruint llocs de treball i el

vell continent tindrà cada cop me-
nys gent en edat de treballar. És a
dir, totes les projeccions ens indi-
quen que necessitarem mà d’obra
de fora. I si les feines del futur
aniran acompanyades de canvis
tecnològics, a casa nostra tenim
mala peça al teler. La major part
d’ocupació generada, el 91%, s’ub-
ica en activitats de baix contingut
tecnològic i només el 9% recau en
branques de contingut tecnològic alt
o mitjà. És a dir, que cal que ens po-
sem a cooperar amb R+D+I i a fer
transferència de la universitat a
l’empresa i a invertir en polítiques
industrials.

Segona qüestió: Com seran? El
futur no és sinònim de precarietat.

O no ho ha de ser. L’increment de la
utilització de contractes o subcon-
tractes en les cadenes de subminis-
trament o producció està precarit-
zant sense fi les relacions laborals.
La flexibilitat unilateral augmenta
les dificultats de conciliació i les
noves feines han entrat en una es-
piral de degradació sense fi. Sense
seguretat i amb eufemismes que
menyspreen el propi valor del tre-
ball. Què són els col·laboradors? I els
freelance? Mots posats no a l’atzar,
sinó molt ben pensats, per desna-
turalitzar el concepte de treballador
i fragmentar el més que necessari
sentit de pertinença a la classe tre-
balladora.

I hi haurà feina per a tothom?
Crec que la pregunta no està ben feta.

Ens hauríem de plantejar com ho fa-
rem perquè hi hagi feina per a tot-
hom. Perquè n’hi haurà d’haver. No
tenim sortida. Hem de ser cons-
cients que les feines relacionades
amb la cura de les persones i l’estat
del benestar en una societat que en-
velleix com la nostra seran cabdals.
I que la protecció social serà una de
les pedres angulars de les societats
modernes.

Finalment viurem millor? Aques-
ta és una pregunta que nosaltres
que ens les donem d’haver avançat
com a societat, no ens hauríem ni de
fer. Ha d’anar incardinada en el cor-
pus de tota societat civilitzada. És un
deure, viure millor. Una obligació
moral. I cal que els dirigents mun-

dials ens ho assegurin.
M’agrada però, en ge-

neral, la pregunta que ens
fa l’OIT. El futur de tre-
ball que volem. Perquè
ens posa la pilota a la
nostra teulada. No és el
treball que tindrem o que

decidirà algú que hem de tenir. És el
que volem nosaltres. Posem-nos les
piles perquè res no està escrit en el
destí. Ens toca canviar-lo nosaltres.
Exigim treball digne. Que avenç no
sigui sinònim de viure pitjor. Fem-
ho possible.

Al món hi ha moltes trinxeres.
Però cap més central que la del tre-
ball digne i de qualitat. Amb una fei-
na digna es tenen ciutadans i ciu-
tadanes lliures de prendre deci-
sions i societats inclusives que res-
pecten les diferències i conviuen
en pau. Moltes persones s’hi juguen
la vida dia a dia perquè això sigui
una realitat. Escollim bàndol i tre-
pitgem el carrer. 

Publicat a El Nacional.cat

Posem-nos les piles perquè res no està 
escrit en el destí. Ens toca canviar-lo 

nosaltres. Exigim treball digne

Parlen els
veïns

Ivón
Sí. Jo mateixa he
vist robatoris de
carteristes, així com
cotxes amb les fi-
nestres trencades...
Ara bé, no crec que
posar més policia

ho resolgui, sinó que cal fer més treball
social i formar els detinguts per robato-
ris perquè no ho tornin a fer.

Genís
No. De fet, com a
mínim a les zones
on em bellugo, ara
mateix em sento
més segur que mai.
En altres punts sí
que és possible que

hi hagi més delictes. Per resoldre aques-
ta problemàtica, invertiria molt més en as-
pectes com l’educació i la neteja.

Paula
Les dades ho diuen,
però en realitat crec
que depèn molt de la
zona per on et mo-
guis. En general, no
penso que Barcelo-
na sigui una ciutat

perillosa i tampoc em sembla que la solució
sigui fer que patrullin més Mossos ni
més Guàrdies Urbans. N’hi ha prou.

Jonathan
Crec que estem ben
protegits i que la po-
licia fa una bona fei-
na. Personalment,
no he notat res en els
cinc anys que fa que
sóc on visc ara. Pot-

ser augmentar la presència de policies fa-
ria que els que volen robar o delinquir s’ho
pensessin dues vegades.

El 2017 van créixer els delictes. Creus que ha augmentat la inseguretat? 
per Toni Enguix

Els semàfors

Jaume Asens
El regidor Asens ha deixat clar que el

més probable és que l’edifici on hi havia
l’Ateneu Popular s’hagi d’enderrocar

després de l’atac feixista. Des de l’Ate-
neu i l’AVV Sarrià, però, creuen que

s’hauria d’intentar salvar l’espai.  
pàgina 8

CN Kallípolis
Berta Ferreras i Paula Ramírez, dues de
les principals figures de la sincronitzada

i esportistes del CN Kallípolis, han tor-
nat a casa després de participar en l’O-

pen del Japó amb una plata (en la mo-
dalitat d’equip tècnic) i tres bronzes.  

pàgina 13

AVV Tres Torres
L’Associació de Veïns de les Tres Torres
ha donat aquest any un impuls a la Fes-
ta Major del barri, que es farà entre l’1 i

el 3 de juny. La gran novetat serà el
‘Food&Music’, que oferirà concerts i

food trucks el 2 de juny a la nit.  
pàgina 8
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Les claus

Fa anys es va fer famosa, en una
desgraciada circumstància, una
frase –“Houston tenim un pro-
blema”– quan la nau espacial
Apolo 13 va tenir problemes i va
tornar a la Terra sense poder tre-
pitjar la Lluna. Fa dies va esclatar
la notícia de la dimissió de Cris-
tina Cifuentes, presidenta de la
Comunitat de Madrid, quan els
seus “amics” van facilitar un ví-
deo, de fa molts anys, en què apa-
reix la presidenta sent registrada
per haver robat dos pots de ma-
quillatge. 

Amb una Justícia posada a la
picota i qüestionada a Europa;
amb 900 imputats per corrup-
ció del PP, el partit predominant
a Espanya; amb el PSOE embo-
licat de valent amb el cas dels
ERO a Andalusia; també el cas
Palau i el 3% a Catalunya; una
policia que fa por als ciutadans,
almenys als catalans; un deute
públic desbocat que no es podrà
pagar mai; amb el PP, PSOE i
Ciudadanos donant suport a l’ar-
ticle 155... S’ha rebaixat a límits
ínfims el nivell de les llibertats i
drets fonamentals. 

Mentrestant la gran majoria
d’espanyols mirant cap a Cata-
lunya, imaginant que el desga-
vell no va per ells. Ingenus! No
s’adonen que l’estat espanyol ha
entrat en una deriva de la qual no
se’n sortirà si els espanyols no
reaccionen i aturen el procés de
degradació de les seves institu-
cions i de les llibertats d’expressió
i lliure reunió/associació. 

En l’actual crisi que està te-
nint lloc a Espanya es pot fer un
símil: podem dir ben alt, per si
ens volen escoltar (cosa difícil),
“Espanyols, teniu un problema!”

Un problema
per Jordi Lleal 

Un món estrany
per Francesc Reina 

En l'anàlisi de les teories sobre la
justícia, dues preguntes usuals
són: Qui dissenya els seus prin-
cipis? I per a qui es dissenyen
aquests principis? Les respostes
les trobem al llarg de tota la his-
tòria atès que els principis cons-
titucionals gairebé mai no han
tingut com a propòsit el Bé
comú per a tothom, sinó per a
grups particulars.

El gaudi dels drets de la ciu-
tadania ha reflectit grans pro-
cessos d'exclusió al llarg dels
temps. El que es viu recentment
en els nostres jutjats em fa pen-
sar en aquella llei sobre l'adulte-
ri que van patir les dones, o
aquells que ingressen a la presó
per molts anys en no poder-se
pagar un bon advocat. Algú po-
dria trobar una curiosa relació en-
tre dona i pobresa o altres formes
de discriminació que s'han im-
posat a través de la religió, o per
pura ignorància, o per interès. 

En l'arena política, tenir pro-
pietats i rendes també ha estat un
requisit, o ambició, dels qui l’os-
tentaven... Passar de la societat
del privilegi a una de més igua-
litària és potser un dels contra-
stos que criden més l'atenció
en els nostres dies, segons van ca-
ient dades: atur irreparable-
emigració juvenil-adquisició im-
procedent de béns públics-ús
indegut de la posició social-salut
precària... La desigualtat s’es-
tendrà molt més enllà de la cri-
si, diuen els experts.

Així doncs, un país amb im-
portants injustícies socials que
no pot propiciar una igualtat
real que permeti el floriment
humà de les persones cau irre-
meiablement en una proposta
conservadora que ho és per a
qui té més poder adquisitiu o,
dit d'una altra manera, per la
forma de distribuir els recursos.
Ja ho deia Rawls: existeix jus-
tícia quan les institucions s'ar-
ticulen per realitzar la major
suma de satisfaccions de ma-
nera equitativa entre els seus
membres. Hi ha justícia quan la
vida no depèn de les circum-
stàncies que a cadascú li ha to-
cat viure. Llavors, ja no es pot
ser ingenu, la veritable inter-
venció no consisteix en tenir,
només, accés a recursos, sinó en
poder aprofitar-los i millorar les
capacitats personals i l'entorn
social allà on es viu. 

És possible que jo estigui
equivocat o que vegi només part
de la veritat. Només he volgut fer
una aportació humanista malgrat
les resistències fortes per com-
prendre que totes les formes de
conducta humana són un dimi-
nut subconjunt dels sistemes.
Això no suposa res inèdit respecte
a la forma, extensió i funcions de
les societats animals, sinó més
aviat el retorn al que sempre ha
estat: la restauració per desba-
llestar els avenços socials tacant
la idea del que és públic amb l'es-
tigma de la ineficiència.

Vist al Twitter

@ruafis: El Barça gana el título más im-
portante del año. El de la regularidad, el
que te exige estar a tope cada semana du-
rante meses. Y sin perder un solo partido.

@perearagones: Arran de la sentència
de #LaManada i les reaccions que ha
provocat, han fet plegar abans la CM dels
Mossos que el guàrdia civil condemnat.

#LaManada

@EvaPiquer: De què coi s'havia de parlar
a les aules l'endemà de l'1-O, quan justa-
ment les escoles havien estat escenaris
de la brutalitat policial? 

#9dElPalau #VuitèDoblet

En marxa la prohibició d’entrar 
gossos al Turó Park1

2 La cantant Judit Neddermann 
presentarà ‘Nua’ a Luz de Gas

Les grans cadenes, gairebé absents 
a l'Eix Sarrià i Barnavasi

L’Handbol la Salle comença 
a pensar en la fase d’ascens

Sarrià surt al carrer i planta cara 
a l'atac a l'Ateneu Popular

El + llegit líniasarrià.cat
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5

per Albert RibasLes millors
perles

Ciutadans ha ofert a Manuel Valls ser el candidat a l’alcaldia de
Barcelona de cara a les pròximes eleccions municipals. Mentre
sembla que dirà que sí, tot i que demana una candidatura

més àmplia, a França un grup de ciutadans, tirant d’ironia, 
han començat a recollir firmes per exigir-li que marxi a Barcelona.

Sant Esteve de les Roures s’internacionalitza. Recentment
el diari alemany Taz ha explicat als seus lectors la història
que hi ha al darrere d’aquest poble fictici. En paral·lel, ERC

ha colat una esmena als pressupostos de l’Estat on demana re-
modelar l’estació d’aquest municipi. Coses de Rufián i Tardà.

Després de guanyar la Lliga, els jugadors del Barça van lluir una
samarreta commemorativa on no hi eren els noms de Ma-
scherano, Turan i Deulofeu, mentre sí que hi sortia el de Rafin-

ha. Tots quatre havien format part de l’equip la primera meitat de la
temporada.  Després de les queixes de Deulofeu l’error es va corregir.

El Madrid jugarà per tercer any consecutiu la final de la
Champions. El partit de tornada contra el Bayern va ser la
sublimació d’un estil guanyador on la sort (ridícul històric

del porter alemany) i els cops de mà arbitrals (penal claríssim
de Marcelo no xiulat) són imprescindibles per guanyar títols.

Hisenda ha anunciat que publicarà una llista on s’informarà so-
bre l’absentisme laboral que hi ha entre els funcionaris. Amb
aquesta mesura, Montoro vol que es puguin comparar les xi-

fres d’absentisme entre les diferents comunitats autònomes. Segu-
rament la notícia ja ha fet posar nerviós més d’un treballador públic.
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Barcelona s’ha convertit en
la capital dels problemes.
Són paraules seves. Tan

malament veu la ciutat avui dia?
Bé, és que fins i tot allò que funcio-
nava s’ha problematitzat. L’actual
govern de la ciutat s’ha dedicat a
generar nous problemes. S’ha fet
del turisme un problema, quan jo
entenc que també és una oportu-
nitat. Una altra cosa és el model tu-
rístic, perquè evidentment s’ha de
canviar. Barcelona pot decidir si és
París o si és Cancun, però això és
una altra cosa. També s’ha conver-
tit en un problema el Congrés de
Mòbils, quan és una gran sort tenir-
lo. Un altre cas és el tramvia. Hi ha
apostes del govern municipal que
eren estrella i que s’han acabat
convertint en un problema gros
per a la ciutat. Un altre exemple
seria les Glòries.

Podem dir que la història d’ERC
amb els Comuns és la història
d’un desengany? Van començar
bé però han acabat malament.
El que ha passat és que nosaltres
no som haters, no odiem, no tenim

prejudicis. Vam fer un vot de con-
fiança en un equip que prometia
que facilitaria l’accés a l’habitatge,
que erradicaria les desigualtats so-
cials... Però la confiança no és
eterna, perquè ens devem als ciu-
tadans.

Creu que la ciutadania està des-
enganyada amb aquest govern?
Sí, crec que sí. Nosaltres ho estem i
crec que coincidim amb bona part
dels ciutadans, fins i tot amb molts
dels que els van donar la seva con-
fiança a les urnes.

És això el que fa que en totes les
seves aparicions el veiem molt
convençut de les seves possibili-
tats? Creu que poden guanyar
les eleccions?
Això diuen les enquestes i les elec-
cions que s’han fet últimament. I, si
m’ho permeteu, també ho diu el
nostre projecte. He mirat el pro-
jecte de ciutat de les altres forma-
cions i em costa veure’l. El nostre és
molt clar: una capital global de les
persones, amb les persones i per a
les persones. Una gran ciutat a es-
cala humana i que s’ha fet gran a
partir de les persones. El nostre pe-
troli és la gent. La nostra fórmula és
aprofitar el talent de la gent, i la ciu-
tat que volem és una capital mun-

dial de grans oportunitats on la di-
mensió humana es mantingui.

Ara ens parlava de les enquestes,
però el 2015 també deien que ERC
podia guanyar les eleccions. Per
què creu que ara serà diferent?
Tenim cinc regidors. El 2015 vam
més que doblar, ja que veníem de
dos. Ara no caldria que augmen-
téssim en la mateixa proporció per
guanyar. I la situació ara és diferent,
les enquestes són més bones i som
una opció forta, amb caràcter. I
hem fet d’alternativa a Colau. Hi ha
gent que ens situa com els líders de
l’oposició. I el fet de tenir un pro-
jecte molt marcat i definit, que
posa la ciutat per davant, ens dóna
moltes possibilitats. Ens sentim
forts i notem que connectem molt
bé amb l’esperit ciutadà. Les vibra-
cions que tinc són molt positives.

Ara que deia això de posar la ciu-
tat per davant, fa temps que es
parla d’una possible candidatura
unitària de l’independentisme.
També s’hi ha afegit Jordi Grau-
pera. Sembla que vostè no ho
acaba de veure amb bons ulls.
Tota iniciativa que provingui de l’in-
dependentisme, o d’on sigui, per tal
d’ajudar la ciutat i aportar idees, em
sembla estimulant. Ara bé, a l’hora

de parlar amb altres opcions,  per
veure si coincidim o no, hem de
parlar de ciutat. Ens estem presen-
tant a Barcelona per decidir l’alcal-
dia i el govern local. Estem obligats
a anar amb un projecte de ciutat
per davant, perquè si no, no estem
parlant clar a la gent.  Diguem-ho
d’una altra manera...

Endavant.
Interessa més tenir la vara d’alcalde
i el poder o servir la gent i millorar la
ciutat? Si interessa millorar la ciutat,
que és el que jo entenc, aleshores va
per davant el projecte. A mi em
sembla que dir que hem d’anar a
buscar l’alcaldia és posar el carro per
davant dels bous. Diga’m quina ciu-
tat vols i jo et diré si ens podem en-
tendre. La ciutat va per davant, em
sembla de calaix. Seria un error no
fer-ho així. Una altra cosa és explorar
vies d’acord amb forces que puguin
ser properes, que sempre és positiu.

Amb això ens vol dir que la pro-
posta de Graupera obvia el pro-
jecte de ciutat?
És que no estic parlant de la pro-
posta de Graupera, parlo de la nos-
tra. Nosaltres posem la ciutat per
davant. A partir d’aquí, hi ha algú
més que s’interessi per això? Hi ha
algú més que coincideixi amb la

Barcelona que vol ERC? Si hi coin-
cideixen, parlem-ne, però sempre
a partir d’aquesta proposta. 

I amb el seu lideratge?
Bé... No ho sé... Amb el lideratge
d’un equip que ha definit una pro-
posta de ciutat. Som els primers
que hem triat candidat, tenim
equip, formació, projecte, priori-
tats... Crec que hem definit força bé
la Barcelona que volem i anirem per
aquí. Precisament, en els últims
anys el que hem vist és una falta de
direcció. La ciutat està desorientada
i algú ho ha de resoldre.

No són els únics que es postulen
per fer-ho. Sembla que podrien
tenir un rival important, amb el
possible candidat estrella Manuel
Valls. Com hi pensa fer front?
Barcelona no es pot construir con-
tra una part dels barcelonins, com
diu Valls que vol fer. La millor ma-
nera per aturar Valls, i tots els que
pensen que necessitem ser sal-
vats, és fer un projecte ampli, inte-
grador i que posi les persones per
davant de les dèries ideològiques.
La millor manera de derrotar qui
utilitza la ciutat com a trampolí
personal és oferint un projecte
col·lectiu. I això és el que farem per
aturar el paracaigudisme.4

Alfred Bosch
Candidat d’ERC a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Lola Surribas

“L’actual govern de la ciutat s’ha 
dedicat a generar nous problemes”
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3Gairebé és obligatori que co-
mencem a parlar dels temes con-
crets de ciutat preguntant-li pel
tramvia.
Caram, no m’ho esperava! [som-
riu].

Han dit que no a la connexió amb
l’argument que la inversió rever-
tiria en l’operador privat. Però
això ha estat interpretat, per ex-
emple per la FAVB o Unim els
Tramvies, com una excusa per
justificar una posició, diuen, “par-
tidista i estratègica”. Tenen raó?
El que és partidista i electoralista
és portar la proposta a votació
ara, a un any de les eleccions.
També és electoralista portar a
votació un protocol, quan no es fa
mai, o plantejar-la simplement
per fer-se la foto. Perquè la con-
nexió no es farà en aquest man-
dat, no es posarà ni un raïl, no hi
ha temps. No han fet els deures,
no hi ha ni el projecte executiu fet. 

Ens dóna la sensació que la gent
no ho percep així. Fins i tot
Greenpeace ha dit que la seva
decisió és un bloqueig i no mira
per la ciutadania.
Greenpeace es dedica als tramvies?

Suposem que li preocupa la
contaminació, que té relació
amb el tramvia.
Qui ha bloquejat el tramvia és Ada
Colau i el seu govern, perquè du-
rant tres anys només hem vist titu-
lars i grans cimeres. A les Glòries
han rescindit el contracte de les

obres i ho han deixat tot fet un
fangar, quan allà és on ha d’anar
l’interconnector perquè el tramvia
pugui arribar fins a Francesc
Macià. I resulta que la culpa és
d’ERC. Quina barra...

Deixem el tramvia però seguim
amb temes de mobilitat. Vostè
ha parlat d’un nou pla de mobi-
litat per a la ciutat. Evitaria que
s’incompleixin de forma regu-
lar els límits de contaminació
que marca la UE?
Ajudaria a complir aquests objec-
tius, és clar. Ara bé, hi ha coses amb
les quals ens hi hem de posar. Pri-
mer, completar la xarxa de trans-
port públic, sobretot de metro.
També acabar la xarxa ortogonal
de bus. I tenim un problema gros

amb Rodalies. La part central de la
ciutat està prou coberta i la primera
corona de l’àrea metropolitana
també, però la segona corona és un
drama. Hi ha centenars de milers de
persones que no poden entrar i
sortir de Barcelona en transport pú-
blic perquè no el tenen. Hi ha in-
versions necessàries des de fa molt
de temps, s’ha d’acabar la Sagrera...
Hi ha molts fronts oberts i alguns
depenen de les autoritats locals. La
saturació actual de la ciutat ve de la
quantitat de cotxes que entren i
surten cada dia.  

Un altre dels grans reptes de ciu-
tat és l’habitatge. Colau, abans
de governar, semblava que tenia
les solucions, però s’ha vist que
no era ben bé així. Vostè ha dit
que no hi ha varetes màgiques.
La gent ha d’acceptar que és un
problema que no té una solució
fàcil i ràpida?
No hi ha varetes màgiques però
s’han de començar a buscar solu-
cions amb determinació. I no és el
que hem vist. Amb Colau hem anat
enrere, estem en mínims històrics
d’inici d’habitatge social. Hem anat
als barris i hem comprovat el que
està en marxa. No s’arriba als 500
habitatges nous començats durant
els tres anys de mandat. Menys que
durant el mandat de Trias i els man-
dats dels socialistes. Estem davant
d’un drama de gestió on, fins i tot el
projecte estrella, el de l’habitatge,
ens ha fet recular.  

Vostè com ho faria?
Cal implicar-hi tots els agents per-
què ajudin i col·laborin. S’ha de
comptar amb el sector privat, amb
els propietaris grans i petits, també
amb el tema de la rehabilitació. El
98% dels habitatges de Barcelona
són privats, i d’aquí plora la criatura
en bona part. D’aquí tres o quatre
mandats ja arribarem a un nivell
d’habitatge públic més europeu,
però de moment hem de col·labo-
rar amb els agents principals.
També amb el tercer sector i el sec-
tor cooperatiu, però els privats són
molt importants i tenen ganes de
col·laborar. Ara bé, no se’ls fa cas. 

Un tema que també té relació
amb l’habitatge és el potencial
turístic de la ciutat. Ens ha dit que
cal tenir clar el model que volem.
Quin és el seu?
Barcelona és una de les destina-
cions preferents mundials i, per tant,
podem triar què volem ser. Si volem
el millor turisme, el podem tenir. I jo
crec que hem de triar un turisme
molt cultural. Per exemple, el pro-
jecte de l’Hermitage és bo, perquè
enfoca la ciutat cap a aquest tipus
de turisme. El turisme de diversió
ens acaba fent mal. Amb això no dic
que la gent de butxaca modesta no
pugui venir a Barcelona, però és evi-

dent que alguna cosa no s’està fent
bé si es pot dormir per 20 euros al
centre de la Rambla. No s’està valo-
ritzant la ciutat. 

En aquesta línia, una de les seves
propostes estrella és fer de Bar-
celona la capital de la cuina me-
diterrània. Com es concreta això
i quin benefici pot tenir per als
barcelonins?
Barcelona ha de ser un destí de
cuina i vins de qualitat. Si som un
centre de referència de la cuina
mediterrània, i a més fem el nostre
servei com a capital de Catalunya, a
partir d’això també podem anar re-
orientant el model. Imagineu-vos
que la Rambla, en lloc de ser cone-
guda per paelles prefabricades i

vins i sangria de mala qualitat,
acaba sent coneguda pel seu nivell
cultural (òpera, música clàssica,
grans festivals...) i gastronòmic. Si
canviem això, estarem canviant la
ciutat com a destinació turística. 

Una de les seves propostes que
ha cridat més l’atenció és la de la
Regidoria de les Petites Coses.
Què és exactament?
Podem canviar-li el nom? Us dono
una exclusiva: Regidoria d’Atenció
a les Persones. És a dir, tot allò que
entra dins del paraigua d’atenció a
les persones. Tant les que són vul-
nerables i estan en risc d’exclusió
com les que no ho estan però que
també tenen problemes. Per ex-
emple, el control dels sorolls noc-
turns; el civisme, que la gent posi
les escombraries on toca; que si es
fa malbé un banc o es trenca un
arbre s’hi posi remei.... Coses que
semblen menors però que preocu-
pen a la gent i que s’han de solu-
cionar amb rapidesa. En definitiva,
parar atenció a les persones, que
de vegades això se’ns perd amb la
magnitud de la ciutat.

Què és el primer que farà si es
converteix en l’alcalde de Bar-
celona?
Anar a veure els rivals, aquells que
puguin tenir més diferències amb
mi, i dir-los que també vull ser el seu
alcalde. Perquè ho has de ser de tot-
hom. I, per tant, has d’anar a veure i
parlar, sobretot, amb els que pen-
sen diferent de tu. I en aquest as-
pecte, amb el govern actual també
tenim un problema.<

“Qui ha bloquejat el tramvia és Colau:
en tres anys només hem vist titulars”

“Fins i tot amb 
el projecte estrella,
l’habitatge, la gestió

és un drama 
i hem reculat”

“Alguna cosa
no s’està fent bé
si es pot dormir

per 20 euros
a la Rambla”

– Sembla que podria tenir un 
rival important, amb la irrupció 
de Manuel Valls... Com ho veu?

– Barcelona no es pot construir
contra una part dels barcelonins,
com diu Valls que vol fer.

– Com hi pensa fer front?

– La millor manera de derrotar
qui utilitza la ciutat com a
trampolí personal és oferint
un projecte col·lectiu.
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ENTITATS4El futur de l’edifici
d’Hort de la Vila on hi havia l’A-
teneu Popular fins al passat 29 de
març, dia que va patir un atac  fei-
xista amb incendi inclòs, passa,
amb tota probabilitat, per ser en-
derrocat. Així ho va anunciar el re-
gidor Jaume Asens el 20 d’abril en
una roda de premsa, durant la
qual va afirmar que “ens decan-
tem més per construir un nou edi-
fici que no pas per una rehabili-
tació”. I és que l’informe tècnic que
ha fet el Districte  ha conclòs que
la casa està en “ruïna tècnica”.

La presumible decisió muni-
cipal, però, no ha agradat ni als
membres de l’Ateneu Popular ni
a l’Associació de Veïns de Sarrià,
que consideren que l’edifici no
s’hauria d’enderrocar. Demanen
que el criteri econòmic no condi-
cioni la decisió, ja que consideren
que el que realment cal valorar és
el valor històric i patrimonial.

D’altra banda, durant la ma-
teixa roda de premsa Asens va

anunciar que l’Ajuntament es pre-
sentarà com a acusació particular
perquè el consistori és un “perju-
dicat directe” de l’incendi i per la
“motivació feixista” de l’atac.

CRÍTIQUES A MÒDOL
Asens també es va mostrar molt
crític amb l’antic regidor Daniel
Mòdol, que durant una Comissió
d’Urbanisme va posar al mateix ni-
vell els autors de l’atac i el col·lec-
tiu de joves que ocupava l’espai i
va mostrar la seva satisfacció per

l’incendi perquè així no hi entra-
ria ningú més. Tot i que Mòdol va
matisar les seves paraules a través
de Twitter, Asens les va descriure
com una “gran frivolitat política”.

NOU ATAC
Per últim, des de l’Ateneu van de-
nunciar a finals d’abril un nou
atac, que en aquest cas va ser amb
pintades contra el mural d’ho-
menatge a Guillem Agulló, el
jove valencià assassinat per l’ex-
trema dreta fa 25 anys. 

L’edifici va quedar en molt mal estat per l’incendi. Foto: Twitter (@arran_sarria)

El Districte aposta per
enderrocar l’Ateneu Popular

» Un informe municipal conclou que l’edifici està en “ruïna tècnica” 
» Des de l’Ateneu i l’AVV Sarrià s’oposen a l’enderrocament

Les Tres Torres es prepara
per a la seva Festa Major

CELEBRACIÓ4El barri de les
Tres Torres celebrarà una nova
edició de la seva Festa Major en-
tre l’1 i el 3 de juny. La celebra-
ció, que enguany es concentra en
un sol cap de setmana, arriba
amb una novetat destacada, l’es-
pai ‘Food&Music’, que el dia 2 de
juny oferirà concerts i food
trucks a la plaça Joaquim Pena
entre dos quarts de nou del ves-
pre i dos quarts de dues de la nit.

El tret de sortida es farà el dia
1 a dos quarts de cinc de la tar-
da amb una ruta històrica guia-
da pel barri. Aquella mateixa tar-

da també hi haurà una xocola-
tada i una festa infantil a la pla-
ça Joaquim Pena. A les nou del
vespre es farà la inauguració
oficial de la Festa Major i un con-
cert de jazz al jardí de la Biblio-
teca Clarà. 

Al llarg de dissabte i diu-
menge alguns dels actes més
destacats seran les activitats es-
portives dirigides el DiR Tres To-
rres, el concurs de dibuix infan-
til, una botifarrada popular, el
concert de la Banda Municipal
de Barcelona, la graellada po-
pular i la ballada de sardanes. 

Les motos mal aparcades a les
voreres ja poden ser multades 

NORMATIVA4La nova prohibi-
ció d’aparcar les motos a les vo-
reres del Districte ja és una rea-
litat. Des del passat dia 7 de maig
la Guàrdia Urbana ja multa els
propietaris de les motos mal
aparcades després que a finals de
febrer es posés en marxa la cam-
panya d’avisos per tal que els
veïns coneguessin la nova nor-
mativa municipal.

Amb aquesta decisió l’objec-
tiu del govern municipal és que
les voreres siguin un espai ex-
clusiu per als vianants. En alguns
districtes, com és el cas de Sarrià-

Sant Gervasi, l’afluència de mo-
tos a les voreres ha estat sempre
força alta. Ara, però, la toleràn-
cia municipal amb aquest costum
s’ha acabat.

QUEIXES DEL PDeCAT
Per la seva banda, des del PDe-
CAT han demanat al govern mu-
nicipal que doni alternatives als
motociclistes. Segons el regidor
i president del Consell de Dis-
tricte, Jordi Martí, la nova nor-
ma “és una nova mostra de la
guerra de l’executiu municipal
contra el vehicle privat”.

Presenten ‘El català, llengua
comuna’ a la sala Luz de Gas

CAMPANYA4La sala Luz de Gas
va acollir el passat 24 d’abril la
presentació de la campanya ‘El ca-
talà, llengua comuna’, que pro-
mou la Plataforma per la Llengua. 

La campanya, tal com expli-
quen des d’aquesta entitat, rei-
vindica l’ús del català “com a ele-
ment de cohesió social a la socie-
tat catalana davant el retrocés en
l'ús de la llengua i els atacs rebuts
els darrers 15 anys”. Està forma-
da per diverses entrevistes a di-

ferents personalitats de la socie-
tat catalana que no van tenir el ca-
talà com a llengua materna.

CARES CONEGUDES 
A l’acte de presentació a Luz de
Gas s’hi van poder veure alguns
d’aquests famosos, com ara la
monja Sor Lucía Caram. També
hi van ser l’exdiputat Albano
Dante Fachín, el primer tinent
d’alcalde, Gerardo Pisarello i el
cantant David Carabén.

Música | Nova edició de l’Òpera en Ruta
La setena edició del cicle Òpera en Ruta està en marxa des del passat 5 de maig. Fins

al 16 d’aquest mateix mes el districte acull diferents propostes relacionades amb el
món de l’òpera, com ara concerts, conferències, itineraris i espectacles infantils.
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ACTIVITATS4Els comerciants
del barri de Galvany ja ho tenen
tot a punt per celebrar una nova
edició de la Mostra de Comerç,
que sota l’organització de Bar-
navasi es farà el pròxim dissab-
te 12 de maig.

Així doncs, aquesta jornada
de comerç al carrer, que es farà al
tram del carrer Madrazo que va
entre els carrers Santaló i Amigó,
reunirà un total de 28 comerços,
una xifra que significa un ple
absolut, ja que són totes les pa-
rades que caben en aquest tram
de carrer. Entre les 10 del matí i
les tres de la tarda els comerços
ocuparan una part de la calçada,
que estarà tallada al trànsit. La
Mostra és una de les accions més
importants per promoure el co-
merç del barri, ja que permet als
comerciants donar a conèixer
els productes i serveis que ofe-
reixen als seus establiments.

Un any més, els més petits
també tindran el seu espai. En-
tre les 11 del matí i les dues del
migdia a dins el recinte del Mer-

cat de Galvany hi haurà una
zona lúdica infantil.

EIX SARRIÀ
D’altra banda, el passat 5 de maig
es va celebrar una nova edició de
la Mostra de Primavera de l’Eix
Sarrià. Tot i alguns ruixats, el

carrer Major i la plaça de la Vila
es van omplir de gent que va
gaudir d’una jornada on els co-
merciants van oferir els seus pro-
ductes. A la plaça de Sarrià, per la
seva banda, la Mostra Gastronò-
mica va permetre al públic tastar
una gran varietat de productes.

Una imatge de l’edició de l’any passat. Foto: Twitter (@GMDemocrataSSTG)

Tot a punt per a la sisena
Mostra de Comerç a Galvany

Al·legacions veïnals al projecte
de reforma de Balmes

URBANISME4El projecte de re-
forma del carrer Balmes, en el
tram que va des de la plaça Moli-
na fins a la plaça Joaquim Fol-
guera, no acaba de convèncer
una part dels veïns de la zona tot
i ser unes obres molt esperades.

La transformació d’aquest
tram del carrer Balmes preveu
una reducció dels carrils de cir-
culació, que passarien de sis a qua-
tre, per ampliar les voreres.  Con-
cretament, el disseny dels carris
quedaria de la següent forma:
tres de pujada i un de baixada no-
més per a autobusos i taxi. Aquest
disseny, però, no acaba de con-
vèncer l’Associació de Veïns de

Sant Gervasi, que ha presentat
al·legacions un cop obert el perí-
ode. Des d’aquesta entitat consi-
deren que els quatre carrils hau-
rien de repartir-se entre dos de pu-
jada i dos de baixada per tal que
el trànsit sigui més fluid. Amb l’ac-
tual disseny creuen que el carrer
Muntaner, que ja absorbeix molt
de trànsit, n’hauria d’absorbir en-
cara més.

Per la seva banda, des del
PDeCAT també comparteixen l’o-
pinió d’aquesta entitat veïnal. Tot
i aplaudir la reforma, els demò-
crates creuen que l’actual govern
“vol introduir uns canvis forta-
ment discutits pels veïns”.

URBANISME4El Districte va
anunciar a finals d’abril que pa-
cificarà la part superior del ca-
rrer Major de Sarrià, concreta-
ment el tram que va del passeig
de la Bonanova i el carrer de
l’Institut Químic de Sarrià, per
tal que els vianants hi tinguin
prioritat. Es tracta d’una  refor-
ma que fa temps que els veïns
demanen, ja que actualment la
mobilitat a peu és complicada
per culpa de la poca amplada de
les voreres i el seu mal estat.

Des del Districte expliquen
que l’objectiu de la reforma és
“millorar la qualitat de l’espai pú-
blic i destacar el caràcter de ca-
rrer de nucli antic d’aquesta via”.
La reforma, que tindrà un cost de
dos milions i mig d’euros, co-
mençarà a partir del mes de se-
tembre i tindrà una durada d’uns
10 mesos. Així doncs, la reforma
farà que aquest tram de via pas-
si a ser de plataforma única,
mentre que la intersecció  amb el
carrer del Pare Miquel de Sarrià
es convertirà en una petita plaça.

MÉS VERD 
Aquest no tram del carrer Ma-
jor també serà més verd un cop

acabi la seva transformació, ja
que s’hi plantaran nous arbres.
També es renovarà el mobilia-
ri urbà. 

D’altra banda, els cotxes hau-
ran de circular per aquest tram
a velocitat reduïda -també hi
podran circular les bicicletes i els
vehicles de serveis-  i s’elimina-
ran els llocs d’aparcament i les
zones de càrrega i descàrrega.

Això provocarà que s’hagin de fer
canvis de sentit entre els ca-
rrers Químic de Sarrià i Marge-
nat per aconseguir una reducció
del trànsit. 

Per últim, també s’hauran de
fer canvis en el bus de barri
130, que modificarà la seva ruta
actual i, un cop feta tota la re-
forma, començarà a passar pel
carrer de Margenat.

Una reproducció de l’aspecte que tindrà la zona pacificada. Foto: Districte

Els vianants tindran preferència
a la part superior del carrer Major 

ComerçTradició | Torna la Fira de Sant Ponç
Sarrià i el Farró acolliran el pròxim 11 de maig la 37a edició de la Fira de Sant Ponç a
Sarrià i el Farró, que oferirà una àmplia i variada mostra de productes naturals i 
artesanals. La fira es farà a la plaça Sant Vicenç de Sarrià i a la plaça Mañé i Flaquer.

Òpera i comerç, una fusió
atractiva i original

NOVETAT4Recitals d’òpera als
comerços locals. Aquesta és l’a-
tractiva oferta del nou programa
‘Òpera al comerç’ que recent-
ment s’ha posat en marxa en el
marc de la celebració de l'Any del
Comerç i de la Cultura, que or-
ganitzen l’Ajuntament i la Fun-
dació Barcelona Comerç.

L’objectiu de la iniciativa és
promoure el comerç de proxi-
mitat i al mateix temps acostar
el gènere de l’òpera als ciuta-
dans.  Des del passat 4 de maig,
dia que va arrencar el programa,
i fins al pròxim 15 de novembre

hi ha previstes prop de 1.890 ac-
tuacions de diferents cantants
d’òpera, que interpretaran àries
i cançons napolitanes. Cada peça
lírica es relaciona amb l’activitat
del comerç que acull l’actuació.
En el cas del districte, la prime-
ra actuació serà a l’Eix Sarrià el
pròxim 25 de maig, mentre que
a Barnavasi es farà el 26 d’oc-
tubre. En total es podran sentir
10 cançons diferents en 10 bo-
tigues de l’eix comercial corres-
ponent. Els intèrprets crearan
una ‘ruta lírica’ que els clients
podran anar seguint.
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Convoquen una manifestació el 12 de maig per protestar contra la gentrificació i l’especulació

“La ciutat no està en venda”
MANIFESTACIÓ/ La lluita contra l’especu-
lació immobiliària, la gentrificació i la ba-
talla dels barris per una ciutat digna i
cosmopolita són els arguments que han
portat les entitats impulsores de la cam-
panya Barcelona no està en venda a sortir
de nou al carrer.

El passat dia 3 de maig es va fer la roda
de premsa de presentació d’aquesta mani-
festació, prevista per a dissabte 12, i que no
només es farà a Barcelona. Madrid, Valèn-
cia, Pamplona, Granada, Las Palmas de
Gran Canària, Gijón, Sevilla, Palma de Ma-
llorca o Màlaga seran algunes de les grans
ciutats de l’estat que protestaran i reivindi-
caran que l’espai públic ha de ser per als
veïns. D’aquesta manera, i fent servir de
nou el lema #BCNnoEstàEnVenda, els orga-
nitzadors han fet una nova crida als veïns i
a la resta de col·lectius i entitats de la ciutat
a tornar a sortir al carrer per protestar con-
tra “les conseqüències de les polítiques ne-
oliberals, dels fons d'inversió i dels grans
tenidors que controlen la ciutat”. Els orga-
nitzadors d’aquesta manifestació, que
arrencarà a les sis de la tarda als Jardinets
de Gràcia, volen deixar clar que “els voltors
no són benvinguts” i també que han “deci-
dit lluitar” per quedar-se als barris. “No pa-
rarem de lluitar fins a aconseguir que la
ciutat sigui per viure-hi dignament i no per
especular amb els barris i les nostres vides”,
reivindiquen.

VUIT DEMANDES
Els organitzadors de la concentració, a
més, han elaborat i han publicat en un ma-
nifest una vuitena de demandes que re-

cullen l’esperit de les seves reivindicacions
i que exigeixen a les administracions.

En primer lloc reclamen la derogació de
la Llei d’Arrendaments Urbans que està vi-
gent. En aquest sentit, sol·liciten assegurar
contractes estables (amb renovació automà-
tica, excepte en els casos de necessitat fami-

liar de primer grau en l’habitatge en qüestió),
acabar amb els privilegis de les Societats
Anònimes Cotitzades d’Inversió Immobilià-
ria (SOCIMI), que no paguen l’impost de béns
immobles, i multar els grans propietaris que
tinguin pisos buits durant més de dos anys.

El canvi en la reforma laboral, que con-
sideren que ha promogut la inestabilitat i
l’augment dels treballs precaris i mal re-
munerats, també serà una de les principals
reivindicacions de la jornada.

La resta de demandes seran la crida a
un turisme respectuós amb la convivència
veïnal, que l’espai públic serveixi per gaudir
de la ciutat i conviure, i no pas per fer ne-
goci, l’aturada de la destrucció del comerç
de proximitat, la necessitat de frenar la
contaminació, la urgència per impulsar po-
lítiques d’igualtat de gènere i la derogació
de la Llei Mordassa.

TURISME/ Front comú contra la turistització al sud d’Eu-
ropa. El moviment que durant els últims anys s’ha anat ges-
tant en algunes ciutats i regions del Mediterrani ha cris-
tal·litzat en la creació de la Xarxa SET. Aquest organisme
agrupa i vehicula tots els moviments de denúncia, mo-
bilització i resistència davant els processos de turistitza-
ció. D’aquesta manera, es coordina el treball que es fa en
ciutats com Venècia, Lisboa, Sant Sebastià, La Valletta o
Barcelona, entre moltes altres.

En aquest sentit, el passat 26 d’abril es va presentar
el manifest fundacional d’aquesta xarxa a Barcelona. L’es-
cenari escollit va ser l’Espai Veïnal Calàbria 66, al barri de
Sant Antoni, un dels punts de la ciutat que més ha viscut
aquesta situació en els últims anys. Els convocants van as-
segurar que aquest barri del sud de l’Eixample és, ac-
tualment, “un dels exemples més paradigmàtics de tu-
ristització i gentrificació”.

En el cas de Barcelona, l’Assemblea de Barris per un
Turisme Sostenible (ABTS) és l’entitat que ha abanderat
la lluita en aquest front, però moltes més entitats s’han
adherit a aquest manifest. Són, entre altres, Fem Sant An-
toni, la PAH, Ecologistes en Acció, la FAVB, el Grup d'Ha-
bitatge de Sants, el Sindicat de Llogaters, l’Observatori
DESC o Resistim al Gòtic.

Neix una xarxa europea de ciutats 
que lluiten contra la ‘turistització’ CAMPANYA/ A mitjans del mes passat, la FAVB va anun-

ciar que el seu projecte Mudances de protesta ha superat
la primera fase de la campanya de micromecenatge (és
a dir, ha recaptat 8.000 euros) i afronta, per tant, el segon
tram des del passat 17 d’abril. L’objectiu d’ara és assolir la
quantitat d’11.700 euros i, per fer-ho, s’ha donat temps fins
al dia 23 de maig.

Tot i això, la FAVB ja ha avisat, en el text explicatiu de
la iniciativa que hi ha al portal de Goteo.org, que tothom
que es vegi obligat a mudar-se ja pot contactar amb la fe-
deració per rebre ajuda en aquest procés. La cooperati-
va Alencop també participa en aquest projecte.

La primera d’aquestes mudances, de fet, ja es va fer el
passat dissabte 5 de maig al barri del Poblenou.

‘Mudances de protesta’
enceta la seva segona fase

veïns en línia

Altres ciutats com 
Madrid, València,

Palma, Sevilla o Gijón
també sortiran al carrer

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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NOU BARRIS/ L’associació de
Veïns i Veïnes de Ciutat Meridiana
va entrar, el passat 23 d’abril, al
Mercat de Núria, que està tancat
des del passat mes de gener. A l’in-
terior de l’equipament van cele-
brar una fira alternativa de Sant
Jordi i van aprofitar per reivindicar
la seva reobertura immediata. 

En un comunicat que van pu-
blicar l’endemà, van anunciar que
estan treballant per crear una co-
operativa de veïns i veïnes que s’en-
carregui de la gestió de l’edifici, una
entitat que ha de servir per “donar
un treball digne a les persones de
la zona que el necessitin, que ga-
ranteixi un comerç de proximitat i
que reactivi el barri”.

Ocupen el Mercat
de Núria per
demanar que reobri

PARTICIPACIÓ/ En la sessió plenària del
passat 10 d’abril (la que es va suspendre a
finals de març), el Ple de l’Ajuntament va
descartar la celebració de dues consultes
populars que, malgrat haver rebut les sig-
natures corresponents, no se celebraran.
Els vots contraris de tots els grups de l’o-
posició van evitar-ho i la FAVB va valorar
aquesta negativa com “un dia trist per a la
democràcia”.

Les dues propostes en qüestió que els
veïns i les veïnes de la ciutat podrien haver
votat en aquesta multiconsulta que l’Ajun-
tament volia impulsar eren sobre la possi-
bilitat de remunicipalitzar la gestió de
l’aigua i sobre el canvi de nom de la plaça
Antonio López per plaça Idrissa Diallo, però
la FAVB considera que “la por a la demo-

cràcia s’ha imposat per sobre del respecte
a les pròpies normes”. En el cas de la gestió
de l’aigua, la FAVB es pregunta “si el vot ne-
gatiu es deu només a una de les maniobres
que es fan uns partits als altres o perquè
afectava uns interessos massa poderosos”.

IMPUGNACIÓ DEL PLE?
De fet, el malestar de la FAVB per aquesta
negativa va portar la federació a anunciar,
una setmana després de la celebració de la
sessió, el procés per impugnar-la, ja que
considera que els grups van incomplir el
Reglament de Participació Ciutadana.

En la reunió extraordinària del Consell
de Ciutat, el vicepresident de la FAVB, Al-
bert Recio, va lamentar “el maltractament”
que han rebut en l’àmbit de la participació.

La FAVB lamenta que el Ple impedeixi 
la celebració de la multiconsulta 

POLÈMICA/ La problemàtica dels
narcopisos, que va arrencar fa
uns mesos al Raval, també ha arri-
bat a un altre dels barris de Ciu-
tat Vella, el Gòtic.

De fet, els veïns d’aquesta
zona van sortir al carrer el passat
dimecres 11 d’abril per protestar
contra el fenomen de la narcoes-
peculació. La plaça dels Traginers,
un dels punts més emblemàtics
del barri, es va convertir en l’epi-
centre de la reivindicació, que
va demanar que hi hagi “una ac-
ció immediata i diària” per evitar
que proliferin aquests casos i va
servir per fer una crida als veïns
perquè s’involucrin en la lluita
contra aquesta xacra.

Protesta al barri
Gòtic contra la
‘narcoespeculació’

TROBADA/ El passat dissabte 7
d’abril es va celebrar la 46 edició
de l’Assemblea General de la
FAVB, que va tenir com a lema Ba-
rris lliures d'especulació i exclusió.

Des de les 10 del matí, el Cen-
tre Cívic Sant Martí va ser l’esce-
nari de la trobada, en la qual es
van dibuixar les línies mestres
del pla de treball que la federació
vol seguir en aquesta recta final
de mandat municipal.

De fet, l’alcaldessa Colau va
participar en l’Assemblea, en la
qual els assistents van transmetre-
li la seva inquietud en temes com
la unió del tramvia, l’ampliació del
Port, l’ordenança de terrasses o el
turisme, entre altres.

La FAVB celebra
la 46a edició de 
la seva Assemblea

veïns en línia

Llum verda a un Espai Barça 
que els veïns consideren “il·legal”

URBANISME/ El passat 12 d’abril
el FC Barcelona i l’Ajuntament
van escenificar l’acord que per-
metrà tirar endavant l’Espai Barça
(es va aprovar al Ple del 27 d’a-
bril), una reforma integral del
Camp Nou i la seva rodalia que
transformarà l’estadi, però també
el seu entorn.

I precisament aquest punt és
un dels que xoca amb la postura
dels veïns, que després que s’a-
nunciés que el projecte tira enda-
vant ja van mostrar el seu rebuig.
La FAVB, la Coordinadora de Veïns
i Veïnes de les Corts, l’Associació
de Veïns i Veïnes de les Corts, la
Coordinadora de Veïns i Veïnes de
Mejía Lequerica i l’Associació de
Veïns i Veïnes de la Zona Universi-
tària (amb l’assessorament de
quatre arquitectes) van emetre un
comunicat lamentant la seva “pro-
funda decepció per la manca de li-
deratge i imparcialitat de l'equip
de govern municipal”, alhora que
aprofitaven per denunciar “la ma-
nipulació envers el paper que el
veïnat ha jugat en aquest procés,
tant per part de l'Ajuntament com
de la majoria de partits polítics de
l’oposició”.

De fet, els veïns asseguren
que no és cert que hagin accep-
tat el projecte “com falsament es
va anunciar el 12 d’abril” en una
presentació a la qual no va assis-
tir cap dels seus representants. En
aquest sentit, estan convençuts
que “existeix una il·legalitat mani-
festa en la requalificació de sòl
d’equipament esportiu a terciari
(oficines i hotel)”, perquè consi-
deren que juga “perversament

amb el carrer i amb algunes
zones verdes ja existents”. El pro-
jecte, asseguren, és “un incompli-
ment de la legalitat urbanística
vigent que l’Ajuntament ha ob-
viat enfront dels interessos pri-
vats del Barça”.

Les associacions diuen que no
estan en contra que el Barça ob-
tingui beneficis d’aquest procés,
però creuen que en el projecte
que s’acabarà plasmant només hi
surt guanyant el club a curt termini
i la resta de parts hi surten perdent.
Per això, demanen “la retirada de
l’actual proposta” i que s’obri “un
procés negociador, imparcial i

amb lideratge públic”, on es pugui
“acordar una solució justa, legal i
positiva per a totes les parts”.

SATISFACCIÓ ENTRE ELS GRUPS
Malgrat la postura dels veïns, tots
els grups municipals (menys la
CUP, que hi va votar en contra) van
valorar positivament aquesta
transformació a les Corts.

La representant demòcrata
Sònia Recasens, el republicà Alfred
Bosch, el socialista Daniel Mòdol,
el popular Alberto Fernández-Díaz
i la taronja Carina Mejías van
aplaudir l’acord FCB-Ajuntament.

El veïnat denuncia
que s’ha obviat 
la legalitat per als 
interessos del FCB

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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Darrerament, el govern d’Ada Colau
ha restringit l’accés amb gossos al
Turó Park sense tenir en compte la
manca de zones verdes i d’espais
per al passeig i gaudi dels gossos i
dels seus propietaris. 

El Grup Popular presentarà al Ple
del Districte d’aquest mes de maig
una proposició per exigir al govern
municipal que permeti l’accés amb
gossos al Turó Park, sempre que
aquests hi vagin lligats i tal com pre-
veuen les ordenances municipals,
respectant les zones enjardinades i
les normes de convivència i civisme.

Aquesta decisió demostra que el
govern municipal, un cop més, no
escolta Els veïns ni té en compte les
seves reivindicacions. Ja el 2008,
els veïns del parc van recollir 4.000
signatures en contra del tancament
del parc als gossos, que sempre
han gaudit d’aquest espai sense
problemes de convivència amb la
resta de visitants.

La permissivitat de Colau amb les
ocupacions il·legals d’edificis i ha-
bitatges públics generen un ‘efecte
crida’ a Barcelona.

A Sarrià-Sant Gervasi el go-
vern municipal ha permès des de
2015 que l’edifici públic del carrer
Hort de la Vila estigués ocupat
per un col·lectiu antisistema, arri-
bant a pagar 26.450 euros en re-
formes per tal que els okupes
poguessin gaudir d’una finca en
millors condicions.

Alberto Fernández, president del
Grup municipal Popular, va dema-
nar el desallotjament i precinte d’a-
quest edifici, i ara, després de
l’incendi patit recentment, ha exigit
que el govern de Colau vetlli per tal
que no es torni a okupar aquest im-
moble municipal, ja que hi ha un
elevat risc d’enderrocar-se.

Finalment, el regidor popular
ha proposat al govern de Colau
“ubicar nous equipaments muni-

cipals per als veïns de Sarrià a
l’emplaçament de les actuals ca-
setes de l’Hort de Vila”.

Sarrià-Sant Gervasi
Colau converteix Sarrià
Sant-Gervasi en un objectiu okupa

Gossos 
al Turó Park

@pp_bcn664 720 266

Segueix-nos:

Alberto Fernández reclama
revisar i revertir els carrils bici

www.albertofernandez.com

www.ppcatalunya.com

Óscar Ramírez
Conseller del PP a

Sarrià-Sant Gervasi

/ppc.barcelona

El president del Grup Popular a l’A-
juntament de Barcelona, Alberto Fer-
nández, ha reclamat a l’alcaldessa
Ada Colau revisar i revertir la implan-
tació dels carrils bici, ja que "cada dia
que passa creix el rebuig entre veïns,
comerciants i conductors, especial-
ment a Sarrià-Sant Gervasi". 

“El govern de Colau ha implantat
els carrils bici sense diàleg amb veïns
i comerciants, sense garantir la se-
guretat dels propis ciclistes i sense
avaluar les conseqüències en el tràn-
sit, com els embussos que cada dia
són més grans”, ha assegurat Fer-
nández, que a més ha afegit que “la
'cotxefobia' de Colau pot tenir una
conseqüència no desitjada, que és
generar una 'bicifòbia' a Barcelona,
per la precipitació i improvisació del
govern Colau a implantar de forma
equivocada els carrils bici".

En el Ple Municipal del passat
mes de març, el Grup Popular va pro-
posar fer una consulta als barcelo-

nins perquè diguessin la seva sobre
la implantació de carrils bici, però l’al-
caldessa Colau, “que tant va defen-
sar la participació en campanya, es
va oposar a aquesta consulta, sabe-
dora que potser el resultat no seria el
que ella voldria”.

De fet, segons dades d’una en-
questa del Grup Popular, feta per
GESOP, els barcelonins estan divi-
dits sobre la implantació dels carrils
bici. Un 48% és crític, enfront d’un
48% que no ho és, quan encara el
govern municipal només ha construït
160km de carrils bici dels 300km que
té previstos.

Alberto Fernández conclou de-
nunciant que “Colau prefereix avant-
posar la seva ideologia sectària a
garantir una bona mobilitat: ja ho va
fer amb les 'superilles' i ara ho fa amb
el boom dels carrils bici, provocant un
esclat d’embussos a la ciutat i con-
vertint la Barcelona del segle XXI en
la Pequín del segle XX".



Esports
L’Handbol La Salle es juga 

el retorn a Primera a Saragossa 

El camí de tornada a la Primera
Estatal masculina ja està definit.
El passat 25 d’abril es va celebrar
el sorteig de la Fase Estatal d’as-
cens per als millors equips de les
federacions territorials. La seu
d’aquesta fase serà Saragossa, la
data seleccionada serà el cap de
setmana dels dies 11, 12 i 13 d’a-
quest mes i els rivals del conjunt
de la Bonanova seran l’Stadium
Casablanca (que exercirà com a
amfitrió), el CBM Cobisa (de la
província de Toledo) i el Torre-
llano (d’un dels barris de la pe-
rifèria d’Alacant).

El sistema de classificació,
segons ha explicat la Federació
Espanyola d’handbol, serà de
tots contra tots, és a dir, fent que
tots els equips juguin entre ells.
Els nou bitllets per pujar de ca-

tegoria es repartiran entre els
vencedors dels sis grups (cadas-
cun d’aquests es disputaran en
una localitat diferent de l’Estat es-
panyol) i els tres segons classifi-
cats que presentin les millors
xifres de victòries i derrotes.

El conjunt vermell va tancar
la temporada amb uns números

magnífics: guanyant la Lliga Ca-
talana Sènior Antonio Lázaro
amb 43 punts en 26 jornades,
gràcies a 21 victòries, un empat
i només quatre derrotes. Els de
la Bonanova van tenir, de llarg,
la millor diferència de gols de la
competició, havent marcat 780
gols i encaixat només 631.

» L’Stadium Casablanca, el Cobisa i el Torrellano, els rivals de l’equip
» Els ascensos es disputaran entre els dies 11 i 13 d’aquest mes

Pluja de medalles per al 
CN Kallípolis a l’Open del Japó

Grans resultats per a
les sincronistes del
CN Kallípolis en l’O-
pen del Japó, que va

portar la delegació espanyola a
passar gairebé una setmana a la
capital nipona.

Berta Ferreras i Paula Ramí-
rez van ser les dues representants
del club en aquesta cita, després
d’entrar en la convocatòria que
va donar la seleccionadora, la ja-
ponesa Mayuko Fujiki, a finals
del mes passat.

Les sincronistes del Kallípo-
lis van obtenir la medalla de

plata en la prova d’equip tècnic
(les amfitriones van penjar-se l’or
per un marge estretíssim de
punts), mentre que en la resta de
metalls, tres bronzes, tant Fe-
rreras com Ramírez van tenir un
protagonisme principal.

Ramírez va aconseguir la ter-
cera posició amb Sara Saldaña,
del Sincro Retiro, en la rutina de
duet tècnic, mentre que Ferreras
va penjar-se dos metalls més en
les proves de duet mixte amb Pau
Ribes. Els bronzes van arribar en
les proves de duet mixte tècnic i
duet mixte lliure.

El CP Sarrià vol aconseguir 
la millor classificació històrica

Amb la salvació cer-
tificada, les tres da-
rreres jornades de la
Segona Catalana

plantegen un repte per al CP
Sarrià: aconseguir la millor clas-
sificació de la història del club en
aquesta categoria.

De fet, per puntuació els de
Marc Fernández ja han superat
els registres del curs passat (quan
van tancar el curs en la novena
posició amb 48 punts) mentre
que en aquesta temporada l’e-
quip ja suma 52 (és setè) i po-
tencialment podria guanyar dues

places en funció dels darrers re-
sultats del campionat.

Els parroquials només han
perdut un partit en tota la sego-
na vola (a finals del mes passat,
a casa contra l’Europa B) i afron-
taran dues d’aquestes tres jor-
nades finals a casa. La primera
d’aquestes serà el dissabte 12
contra el filial de la UE Sant An-
dreu, el Districte 030 Esportiu,
vuit dies després l’equip jugarà al
camp del Besós Barón de Viver
i la temporada 2017-18 s’acaba-
rà a la Vall d’Hebron el dissabte
26 contra el CF Argentona.

Atletisme | Tot a punt per a la cinquena cursa DiR Kids
Els jardins de Piscines i Esports seran l’escenari, un any més, de la cinquena

edició de la cursa DiR Kids, que se celebrarà el pròxim dissabte 26. Les curses
començaran a dos quarts d’onze del matí i s’allargaran fins al punt del migdia.

La foto de família de l’equip i l’afició després del darrer partit. Foto: HLS

Pau Arriaga
LA BONANOVA

Dos campionats per a Díez 
i Cabeza, del CT Barcino

Dues copes més per a
les vitrines del CT Bar-
cino. Steven Díaz i Es-
trella Cabeza, dos dels

jugadors del club, van aconseguir
campionats durant el darrer cap
de setmana del mes passat.

Díez va aconseguir la prime-
ra gran victòria de l’any a Maja-
dahonda (Madrid), en el cam-
pionat ITF Futures d’aquesta lo-
calitat madrilenya. El malagueny
(amb passaport canadenc) va

aconseguir alçar la copa superant
l’argentí Pedro Cachín en tres sets
(6-3, 3-6 i 7-5).

Per la seva banda, Cabeza va
sumar l’ITF Women's d’Óbidos
(Portugal) al seu palmarès. La
tennista sevillana, fent parella
amb Ángela Fita, van aconseguir
la victòria en aquesta localitat si-
tuada al nord de Lisboa en un
partit molt emocionant contra la
britànica Freya Christie i la bel-
ga Ann-Sophie Mestach.

www.albertofernandez.com

www.ppcatalunya.com
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Començant per l’Eva, la primera que
va mossegar la poma, el llibre recull
històries i vivències personals de 
diverses dones que han lluitat per
construir una societat més 
igualitària.   

Letícia Dolera  reflexiona sobre la
necessitat de ser feminista en un dels
llibres més venuts aquest Sant Jordi.

Llibres

Morder la manzana 
Letícia Dolera

La comèdia mostra un futur no molt
llunyà on la crisi ja no existeix i tots els
ciutadans tenen una feina estable. En
aquest context, el protagonista de l’o-
bra veu com la seva vida s’enfonsa
quan l’acomiaden. Finalment, decideix
agafar les regnes de la seva situació la-
boral i fer-se autònom. 

A l’Almeria Teatre de Barcelona.

Teatre

Autónomos, el musical
Álex Martínez Vidal

Una nit al teatre és un disc doble en di-
recte enregistrat el 21 i 22 de gener de
1995 a L'Espai de Barcelona, durant la
gira de Sau amb el mateix nom. Va ser
una gira especial, ja que per primera ve-
gada el grup s'allunyava dels grans esce-
naris i buscava la proximitat del teatre. 

L'edició del CD coincideix amb la
commemoració dels 30 anys de Sau.

Música

Tots els superherois de la factoria de
Marvel Studios apareixen en aquesta
Venjadors: Infinity War.

Els Venjadors i els seus superherois
han d'estar disposats a sacrificar-ho tot
en un intent de derrotar el poderós i
cruel villà Thanos, abans que pugui dur
a terme el seu pla i destruir tant la Terra
com l’univers.

Pelis i sèries

Venjadors: Infinity War
Anthony i Joe Russo

Una nit al teatre
Sau

Una papallona misteriosa
La Fundació Tàpies de Barcelona acull fins al 20 de maig l’o-

bra '_'_ _ _ _ _'_' de l’artista Daniel Steegmann Mangrané,
que proposa al públic entrar en una sala d’exposició buida
on només hi ha una papallona gegant viva. L’artista busca

plantejar un debat sobre la relació entre l’espai i la naturalesa
i la llum i la vida. A la sala, doncs, el protagonisme és per a la
Morpho Helenor, una espècie de papallona blava de grans
dimensions que interactua de forma especial amb la llum.

L’espectador, un cop a la sala, es pot trobar amb diverses si-
tuacions:  que la papallona voli, s’amagui... Tot un misteri.  
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A N D R É S  I N I E S T A

ÉS FAMÓS PER... Ser un dels cracks i el capità del Barça
Durant els tres últims cursos ha portat el braçalet

Ha anunciat que deixarà el club al juny
Va arribar de l’Albacete a la Masia amb 12 anys

Comiat amb doblet
El Barça ha guanyat la Lliga i la Copa

QUÈ HA FET?

ADÉU DE LA MILLOR MANERA...

L’etapa d’Andrés Iniesta al Barça ja té data de ca-
ducitat. El capità va anunciar, el passat divendres

27 d’abril, que deixarà el club quan s’acabi la tem-
porada. En una sala de premsa plena de gom a
gom amb els seus companys i la seva família, i
en una compareixença en la qual no va poder
contenir les llàgrimes, Iniesta va anunciar que

deixa el club després de 22 temporades, 16
d’elles al primer equip. El ‘8’ de Fuentealbilla,

però, no va confirmar el que és un secret a
veus, que la temporada que ve jugarà al futbol

xinès. Iniesta va dir que vol seguir “portant els
tempos” de la seva vida i “ser el més honest pos-
sible amb el club”, i va donar les gràcies a la seva

família, als seus companys i a la Masia. El manxec
marxa sent el jugador que té més títols del club
(31) i amb un moment llegendari en la història
del Barça: el gol a Stamford Bridge l’any 2009.

La fitxa

Viu en línia
No t’ho perdis

| Donkey Kong: Tropical Freeze
Els víkings s’han presentat de forma inesperada a l’illa on viu

Donkey Kong i l’han congelat. El goril·la haurà de resoldre-ho.

QUI ÉS?

Famosos



agenda@comunicacio21.com

Viu en línia

P R O P O S T E S
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16 I 30 DE MAIG
20:00 Cisne Negro (el dia 16) i Efecto mariposa (el

dia 30) seran les dues pel·lícules selecciona-
des en aquest cicle de Cinema Sensorial a Sa-
rrià. / Hearth (Neuros Center).

TOTS ELS DILLUNS
17:00 La professor Clara Antón coordina el ta-

ller per a joves d’entre 12 i 17 anys anome-
nat Fotografia i retoc fotogràfic (continuació),
la segona part, que vol preparar una expo-
sició. / Espai Jove Casa Sagnier.

DIJOUS 17 DE MAIG
19:00 Segona  i darrera sessió del Taller d'his-

tòria de Sarrià, una xerrada que repassa la for-
mació i diferents aspectes d’interès de la me-
mòria històrica del barri. Entrada gratuïta. /
Centre Cívic Casa Orlandai.

DEL 10 AL 31 DE MAIG
Matí-Tarda Dissolt és el nom de la mostra de

Laia Arnan que es compon d'il·lustracions amb
una tècnica única i original: l'aplicació de dis-
solvents i altres productes químics. / Centre
Cívic L’Elèctric.

DES DEL 31 DE MAIG
Matí-Tarda Del retrat a la selfie és el nom de

la mostra que farà un recorregut històric per
la fotografia sota la visió de l'ull tafaner del
fotògraf Ramon Pouplana. / Centre Cívic Sa-
rrià.

10 I 31 DE MAIG
17:30 Moixaines, contes i jocs de faldilla. Cap-

ses de recursos és el nom de les dues del ta-
ller pensat per a famílies amb nens i nenes
d’entre 0 i 3 anys. Coordina Judith Navarro. /
Centre Cívic L’Elèctric.

DIMECRES 16 DE MAIG
17:00 La petita biblioteca, com tots els tercers

dimecres de cada mes, omplirà el districte de
contes amb el seu espai de lectura. / Centre
Cívic Sarrià.

DISSABTE 12 DE MAIG
17:30 Partit de futbol corresponent a la tren-

ta-dosena jornada del grup 2 de Segona Ca-
talana entre el CP Sarrià i el 080 Districte Es-
portiu. / Municipal de la Vall d’Hebron.

La darrera proposta del DiVeRdiVeN-
dReS del mes serà la projecció d’una
pel·lícula en el Divercinema!. / Centre
Cívic Vil·la Urània.

Divercinema!, una de les
propostes del DiVeRdiVeNdReS

Divendres 25 de maig a les 17:30

La professora Celeste Seoane s’enca-
rrega, des del passat dia 7, de coordi-
nar el taller de pastisseria saludable.
Cal inscripció prèvia. / Centre Cívic Vil·la
Urània.

En marxa un taller 
de pastisseria saludable

Tots els dilluns a les 18:00

L'aclamada gira del setè disc de la pia-
nista i compositora Clara Peya, ano-
menat Oceanes, tindrà una aturada al
districte a principis del mes que ve. /
Sala Luz de Gas.

Clara Peya presenta el 
seu darrer disc a Luz de Gas
Divendres 1 de juny a les 21:00

Un matí d’esport per als més me-
nuts. L’últim dissabte d’aquest mes es
disputarà la 5a Curs DiR Kids Barcelo-
na. / DiR Diagonal.

El DiR Diagonal acull la 
5a Curs DiR Kids Barcelona
Dissabte 26 de maig a les 10:30

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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